
Referat fra

bestyrelsesmøde  den 31. maj 2023, kl. 17,00
i have 54 
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Vi starter kl. 17,00 med mad, 

Evt. afbud:

Mødeleder: Erik

Referent: Erik

Dagsorden Referat

Den forestående kloakering

For en sikkerheds skyld havde vi fundet 
datoen den 12. juni 2023, kl. 19,00 for en 
ekstraordinær generalforsamling vedr. den 
forestående kloakering.

I mellemtiden har der været diverse møder 
og herunder med et entreprenørfirma, som 
HF Skjoldhøj har valgt til at forestå 
kloakeringen ude hos dem. De kan opnå en
meget stor besparelse.

Der blev afholdt et møde med 
entreprenørvirksomheden den 25. maj 
2023, og lige nu afventer vi en 
tilbagemelding derfra med deres pris på 
kloakeringen.

Naturstyrelsen holder stadig fast i, at vi, 
billigere selv, kan stå for kloakeringen. Her 
en direkte afskrift fra en mail fra styrelsen af
25. maj 2023, efter at vi havde spurgt om 
man stadig ville ”lægge hovedet på blokken 
og påstå det” :

”Med hensyn til prisen på projektet, så mener jeg, 
skriver bygningskonstruktør- økonomi (Randbøl), 
at vi skal være 100% ærlige og sige, at vi vil være 
dyre at benytte, da vi er en statslig virksomhed og 
er underlagt anden regelsæt, når vi udbyder, end 

Den ellers planlagte generalforsamling den 
12. juni aflyses, hvilket meddeles 
Kolonohihaveforbundet og Naturstyrelsen.

Vi har en række spørgsmål, som vi skal 
have en snak om på et møde med 
Kolonihaveforbundet og Naturstyrelsen.
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private ville være, når vi skal udføre sådanne 
projekter. Derved kan private få udført opgaven 
billigere, og jeg mener ikke, vi skal undlade at 
nævne det”.

Som tiden, aktivt, er gået med at blive 
klogere på, om det skal være 
Naturstyrelsen eller os selv, som skal 
forestå kloakeringen, har vi brug for 

• et møde alene med 
Kolonihaveforbundet og 
Naturstyrelsen for at blive klogere på 
Naturstyrelsens pris, og herunder om
styrelsens måde at håndtere 
udbuddet på. 

Naturstyrelsen har umiddelbart lagt, prisen 
på kloakeringen af sommerhuskolonien afd. 
A, B og C i Rødovre kommune til grund for 
deres pris i styrelsens ”NYT vedrørende 
kloakering af 7. marts 2023”
 
Derudover har vi også brug for 

• et møde med vores pengeinstitut AL 
om vilkårene for et lån, hvis vi selv 
skal forestå kloakeringen

Begge dele kan vi slet ikke nå og have 
afklaring på til en ekstraordinær 
generalforsamling den 12. juni.

Vi har også gjort såvel Kolonihaveforbundet 
som Naturstyrelsen opmærksom på, at vi 
ikke kunne garantere, at vi kunne nå en 
afklaring fra vores side inden den 15. juni 
2023.

Nye stabelbare stole til fælleshuset som et 
led i haveforeningens 70 års jubilæum i år.

På bestyrelsesmødet den 6. marts i år 
besluttede vi, at indkøbe nye stabelbare 
stole til fælleshuset. Vi har kigget på en god 
stol (Comfort Basic stabelstol) med en rigtig
god siddekomfort. Kraftig polstret på både 
sæde og ryg med et solidt slidstærkt stof.

Det optimale antal vil være 90, fordelt på 3 

Det blev besluttet, at købe 90 af den 
stabelbare stol Comfort Basic fordelt på 3 
stolevogne.

Vi henvender os til Due og Dart og 
Bordtennis, hvor vi beder om et sponsorat 
fra dem.

På bestyrelsesmødet kiggede Iben på 
Inventarland’s hjemmeside, hvor det så ud 
til, at der lige nu er en lavere pris på stolene
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stolevogne.

Et sæt incl. stolevogn koster kr. 15.186,25 
incl. moms, hvilket vil sige en samlet 
investering på kr. 45.558,75 incl. moms.

Pengene tages fra *jubilæumskontoen.

På det førnævnte bestyrelsesmøde 
besluttede vi også at kontakte Due og Dart 
og Bordtennis med henblik på et 
*økonomiske bidrag fra deres side.

Repræsentant/er fra Due og Dart og 
Bordtennis indbydes til det næste 
bestyrelsesmøde.

incl. stolevogne således, at de bliver 
billigere end prisen i dagsordenspunktet, 
nemlig 3 x kr. 13.586,25 = kr. 32.607,00.

Denne pris er efterfølgende blevet bekræftet
af Inventarland.

Derfor køber vi stolene og storlevognene 
nu, da prisen ikke garanteres vil holde 
henover sommeren, og betaler dem af 
jubilæumskontoen.

I henhold til Kolonihaveforbundets 
Aarhuskreds’ Nyhedsbrev 1-2023 bliver der 
nu igen mulighed for præmiehaveudtagning.

For at kunne deltage i forbundets 
havepræmiering skal man have været 
medlem mindst 1 år. Et medlem kan opnå 
præmie hvert 5. år.

Udover præmieudtagning af ”almindelige” 
haver kan der også ske udtagning af børne-
og miljøvenlige haver.

Efter kontakt til Annette B Lau, fortalte hun, 
at man herude har håndteret udtagningen af
haverne (vi kan indstille 8 haver) sådan, at 
præmiehaverne fra sidste år

have   48
-         109
-         158

udvælger haverne.

Efter ”vandreturen” slutter vi af med et par 
stykker smørrebrød.

Der skal indsendes bedømmelsesskemaer 
til kredsen senest den 30. juni

Hvem fra bestyrelsen går med?

Præminehaverne fra sidste år kontaktes, og
fra bestyrelsen deltager også
Martin C
Morten 
Iben

Gruppen går en tur i ”kolonien” tirsdag den 
27. juni og prøver at finde 8 haver, som 
indstilles til Aarhus Kredsen.

Erik sender mail ud.
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Sct. Hans aften fredag den 23. juni Det bliver ligesom sidste år, hvor 
haverne selv medbringer sin mad (pølser, 
kød ol.)

Haveforeningen sørger for at grillen er varm
- drikkevarer (øl, vand og vin) kan købes.

Derefter til bålpladsen på P-vest.

Malene og Morten laver heksen til bålet.

Pladsmedarbejder Ahmad og Erik laver 
bålet.

Fællesarbejde Den 15. juni (husk at fjerne brædderne ved den 
nedlagte petanqebane)

Automatisk Bom ved Jernaldervej.

Aftalt besigtigelse med firmaet, som vil 
levere bommen, torsdag den 1. juni 2023, 
kl. 12,00.

Vi har 2 firmaer inde over, så vi er 
nogenlunde sikker på, at vi får det til den 
”rigtige” pris.

Evt. Nyt lys uden for- og ny relæ i fælleshuset er 
lavet.

Vi besluttede at hæve honoraret til Ahmad 
med kr. 2.000,00. Han gør rigtig mange ting 
alene, og gør det rigtig godt, og vil det 
faktisk også helst sådan. Det er ikke en 
yderligere udgift for foreningen. 
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